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M Ø D E R E F E R A T  21. AUGUST 2024 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt 21. august 2024 kl. 13-15  

Sted Lokale 12.3.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Alexander Grove Lauridsen (AGL), Philip Mark 

Neie Pedersen (PMP), Katrine Skov Pedersen (KSP), Madeline Sophie 

Rohde (MSP), Rasmus Løvgreen (RL), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), 

Tine Damsholt (TD), David Bloch (DB), 

 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Peter Edelberg (PE), Anders Holm Rasmussen, Rasmus 

Berg (RB), Anne-Marie Videbæk Lassen (AMVL), Niklas Stentoft 

Mogensen (NSM), Natacha Ægidius Bengtsson (NÆB),  

 

Afbud fra 

Pernille Foss, Mikkel Bille, Lisa Marie Andersson,  

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra den 19. juni 2024 

Godkendt med mindre præcisering. 
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SIDE 2 AF 3 Ad 3) Meddelelser 

LS orienterede om, at KUUR har nedsat en arbejdsgruppe til anbefalinger til 

brug af AI. Anbefalingerne forventes klar i starten af september 2024. 

Prodekanen vil afklare problemer på HUM i en arbejdsgruppe, der skal 

arbejde hen over efteråret. Anbefalingerne herfra forventes i januar 2025. 

TD vil anbefale, at klimaregnskabet tages med i anbefalingerne i forhold til 

AI. 

LS redegjorde for, at der er indkommet 41 forslag til tilvalgspakker, og for 

den videre proces. Omkring 1. oktober får fagene svar. Af de indsendte 41 

forslag har ca. 7 en placering under Saxos Studienævn. Der skal oprettes ca. 

12-14 tilvalgspakker.  

LS minder om valg til næste års Studienævn. Deadline for opstilling af 

kandidater er 30. oktober, valget afholdes i slutningen af november. 

LS foreslår torsdag den 30. januar 2025 til næste specialefejring. Inden 

udgangen af denne måned kan der kommes med indvendinger mod datoen.  

 

Ad 4) Behandling af indførelse af mundtligt specialeforsvar (bilag 

vedhæftet) 

SLB redegjorde for baggrunden for punktet, og herefter en diskussion af 

forslaget til de faglige mål og bedømmelsen. Det blev foreslået, at både 

specialet og det mundtlige forsvar skal bestås, for at specialet samlet set kan 

bestås. Det blev ligeledes foreslået, at det skriftlige og mundtlige materiale 

skal føre til en samlet bedømmelse fremfor en procentvis vægtning af de to 

dele. SLB tager det med til Forum for Studienævn. 

SLB opfordrede desuden til, at fagene i arbejdet med de nye studieordninger 

overvejer, i hvilke prøver der ikke må indgå AI som hjælpemiddel. 

 

Ad 5) Behandling af evalueringsproceduren for F24 – eventuelt også 

E24. 

SLB redegjorde for den midlertidige (nød)evalueringsprocedure vi har brugt 

indtil nu – vi afventer en endelig evalueringsprocedure fra Fakultetet.  

Herefter en diskussion af midtvejs- og slutevaluering. 

Det blev besluttet, at den midlertidige evalueringsprocedure også gælder for 

forårets evalueringer, og at der for efteråret 2024 skal være en obligatorisk 

mundtlig midtvejsevaluering og en elektronisk slutevaluering. Det vil være 

et pilotprojekt, der kører i efteråret 2024.  

 

Ad 6) Valg af stedfortræder for studienævnsnæstforperson 

RL vælges. SHM sender datoer for møderne i oktober. 

 

Ad 7) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

PE orienterede om, at DCC har et kursus med dansk film og streaming, 

danske klassikere - nye og gamle – og det bliver åbent for alle Saxo-



 

 

SIDE 3 AF 3 studerende. Filmene vises fredag eftermiddage, så man kan gå i Helga 

bagefter. Han opfordrer de studerende til at reklamere for tilbuddet. 

 

Ad 8) Behandling af justering af 2022-ordningerne (bilag vedhæftet) 

Punktet slås sammen med punkt 10. 

Fagene redegjorde for baggrunden for semesterdispensationerne, som 

herefter blev godkendt. 

 

Ad 9) Drøftelse af proces for studieordningsændringer 

Det blev foreslået at inddrage kursusevalueringerne for 2022-ordningens 

fagelementer, når de nye studieordninger skal udarbejdes. 

Det blev ligeledes foreslået at have forskellige tematikker på 

studienævnsmøderne, fx forskellige udprøvningsformer.  

Humanistisk videnskabsteori foreslås på dagsordenen til oktobermødet – i 

den forbindelse kunne studienævnsmedlemmerne eventuelt deltage i 

midtvejsevalueringen på Humanistisk videnskabsteori. 

SLB og LS laver et forslag til en tidsplan. 

 

Ad 10) Behandling af semesterdispensationer for V24 (bilag 

vedhæftet) 

Godkendt. 

 

Ad 11) Godkendelse af studiestartsprogrammer 

Studievejledningen redegjorde for studiestarten. 

Studienævnet er orienteret.  

 

Ad 12) Drøftelse af hvor omfangsformalia placeres mest 

hensigtsmæssigt 

Udskydes. 

 

Ad 13) Drøftelse af udkast til kalender- og e-mailpolitik (bilag 

vedhæftet) 

Udkastet er taget til efterretning. Eventuelle indspark kan sendes til LS. 

 

Ad 14) Merit- og dispensationssager 

Der var ingen kommentarer til den rundsendte liste. 

 

Ad 15) Eventuelt 

Tak til Niklas for indsatsen! 
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